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Izraelci v Česku 
prostavějí další miliardy

Izraelští byznysmeni dlou-
hodobě působící v Česku 
zahajují nové kolo investic. 
Zaměřují se na bydlení 
pro movité i pro studenty, 
stavějí též kancelářská 
centra. str. 5

Wall Street ožívá

Na Wall Street si jde tento 
týden devět firem celkem 
pro jednu a čtvrt miliardy 
dolarů. Větší nápor zatím 
letos zámořská burza neza-
žila. Od ledna do poloviny 
září nabídlo investorům své 
akcie jen 65 firem, o polo-
vinu méně než ve stejném 
období loni. str. 7

Ruský rozpočet bude 
počítat s levnější ropou
Moskva se chce poučit 
z problémů, které státní po-
kladně způsobil v uplynu-
lých letech prudký propad 
cen ropy. Podle premiéra 
Dmitrije Medveděva by 
v příštích třech letech měl 
být rozpočet přizpůsoben 
ceně za barel ropy kolem 
40 dolarů. Ta je nyní zhruba 
o sedm dolarů vyšší. str. 10

Krátce
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Český film 
v nových časech
Když dá dnes někdo  
na film milion, je to  
úspěch, říká producentka  
dana Voláková.

páteČní rozhovor

str. 8–9

konec s politikou
Z 27 senátorů, kterým 
skončí mandát, usiluje 
o návrat do horní komory 
parlamentu 19. s politikou 
končí palas i Bratský. 

události

str. 3
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jiří PEhE:

taxikář cestou z letiště na 
Manhattan: „nevíte, k čemu 
je to osn? Celý město je 
ucpaný, nevydělám.“ těžká 
odpověď na těžkou otázku.

twitter.com/e15news
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Po vleklých problémech s maskovacími 
uniformami a nedořešeným nákupem 
neprůstřelných vest zkrachovalo 
i v pořadí druhé výběrové řízení 
na ochranné přilby pro parašutisty.  
Armáda požadovala zastaralé přilby, 
které se už nevyrábějí. Za sto milionů 
korun. události / str. 2

Armáda  
zpackala 
další tendr.  
na přilby
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n Ze senátních mata-
dorů už nebude kandi-
dovat ani Přemysl So-
botka, věnovat se chce 
krajské problematice. 
Většina jeho kolegů 
však posty obhajuje.

Pavel Otto

Ze sedmadvaceti senátorů, 
kterým v říjnu skončí mandát, 
usiluje o návrat do horní 
komory parlamentu devate-
náct. Patří mezi ně Zdeněk 
Škromach (ČSSD), lidovec Sta-
nislav Juránek, Miloš Vystrčil 
(ODS) nebo bývalý repre-
zentant v silniční cyklistice 
Jozef Regec, který často mění 
dresy. Před třemi lety opustil 
sociální demokracii a přešel 

Palas s Bratským končí
v Senátu i v politice

| 2 | UDÁLOSTI www.E15.cz | 3 |

Nepodléhat tlaku
Pár dní po schválení tzv. lex Babiš se už šéf 
ANO na Facebooku šibalsky ptá fanoušků, co 
má tedy s těmi akciemi Agrofertu a Mafrou 
udělat. Uživateli nejlépe hodnocená odpověď se 
nese v duchu, že Babiš nemá důvod zbavovat 
se poctivě nabytého majetku. Snadno si lze tedy 
představit, že pro některé voliče ANO nezna-
mená Babišův střet zájmů problém, ale naopak 
jistotu, že jejich oblíbenec má dostatek moci 
a prostředků k prosazování dobra. Tím spíše, 
když Andrej Babiš prý není politik a nepotřebu-
je krást. A pak že se v nejateističtějším národě 
na světě nedaří víře ve všemocné entity.

„Nejvlivnější žena českého internetu“ 
(podle časopisu Forbes) Tereza Hodanová, 
známější jako youtuberka pod přezdívkou Teri 
Blitzen, mění svou tvorbu. Otázkou bude, jak 
moc radikálně. Ve videoblogu totiž zdůrazňuje, 
jak důležité je pro dospívající přijímat sebe 
sama a nepodléhat tlaku okolí a ideálu krásy. 
Ze strany youtuberky s téměř 400 tisíci odběra-
teli jde o chvályhodnou iniciativu. Znamená to 
ale, že skončí s návody na nanášení nejrůzněj-
ších druhů šminek? Vyrovnaná osobnost přece 
umělé zkrášlování nepotřebuje.

Server katarské televize al-Džazíra si všiml, 
že v Česku se v celoevropském srovnání nad-
průměrně „daří“ gamblerství a alkoholismu. 
Vyhlášený český zázrak v podobě piva levnější-
ho než voda holt nese i negativní rysy.

n Kromě neprůstřelných 
vest a dalšího vybavení 
chybějí vojákům i mo-
derní ochranné přilby. 
První měli dostat už le-
tos. Armáda však chybně 
specifikovala požadavky, 
takže ministerstvo mu-
selo tendr zrušit a chystá 
v pořadí už třetí.

Pavel Otto

Ministerstvu obrany se nedaří 
nakupovat klíčové části vý-
stroje pro vojáky. Po vleklých 
problémech s maskovacími 
uniformami a stále nedo-
řešeným nákupem neprů-
střelných vest zkrachovalo 
i v pořadí už druhé výběrové 
řízení na ochranné přilby 
pro parašutisty. Březnovou 
zakázku na více než pět a půl 
tisíce kusů s předpokládanou 
maximální cenou 95 milionů 
korun bez DPH museli nákupčí 
zrušit. Důvodem bylo to, že 

vojáci požadovali zboží, které 
se přestalo vyrábět.

Informace deníku E15 potvr-
dila Jana Zechmeisterová z tis-
kového oddělení ministerstva. 
„Zadávací řízení bylo koncem 
srpna zrušeno z toho důvo-
du, že z účasti byli vyloučeni 
všichni dodavatelé. Ani jeden 
nesplnil požadavky na předmět 
veřejné zakázky stanovené v za-
dávací dokumentaci,“ uvedla.

Podle pracovníka sekce 
vyzbrojování ministerstva 
pochybili vojáci z armádního 
generálního štábu. „Specifikace 
přileb neodpovídaly podmín-
kám na trhu. Bylo to podobné, 
jako kdyby chtěli nové octavie 
první nebo druhé generace, 
které se vyráběly v minulosti,“ 
uvedl.

V užším výběrovém řízení 
prokázalo kvalifikaci šest 
firem, nabídky nakonec podaly 
jen americká Revision military 
a Česká zbrojovka Uherský 
Brod. 

Parašutisté měli moderní 
přilby dostat v letech 2016 až 
2018. Než bude vypsána a vy-

hodnocena další soutěž, musejí 
si vystačit se starými, kterým 
končí životnost. „Armáda 
v současné době zpracovává 
nové takticko-technické poža-
davky. Na jejich základě budou 
vytvořeny specifikace, které se 
stanou podkladem pro vyhlá-
šení nové zakázky,“ dodala 
Zechmeisterová.

Právě na problémy s chyb-
nými podklady, které dostávají 
od generálního štábu, si ná-
kupčí z ministerstva stěžují už 
delší dobu. I to je důvod, proč 
se má počet tabulkových míst 
štábu zvýšit, jak navrhl vládě 
šéf rezortu Martin Stropnický 
(ANO).

„Dosavadní systemizace 
v počtech 398 vojáků z povolání 
a 94 zaměstnanců v pracovním 
poměru neodpovídá poža-
davkům řídicích, plánovacích 
a kontrolních procesů strate-
gického stupně velení armády,“ 
píše se v návrhu. Stropnický 
žádá místa pro dalších sedm 
desítek lidí, což by znamenalo 
nárůst výdajů na platy o téměř 
padesát milionů korun ročně.

Vojsko chtělo zastaralé 
přilby. Za sto milionů

Protagonisté dne

Josef BEČVÁŘ

NÁČELNÍK GENERÁLNÍHO ŠTÁBU

Doron FRIEDMAN

SPOLUMAJITEL CCP

Jan FRYKHAMMAR

ŠÉF FIRMY ERICSSON

Ani pět set stávajících zaměstnanců 
nedokáže poznat moderní přilbu 
od zastaralé. Je proto potřeba 
přijmout dalších 70 odborníků.

str. 2

Historické nemovitosti v Praze na 
Starém Městě a v Troji přeměňuje 
developer na luxusní byty. Naproti 
orloji vzniknou i nové obchody.

str. 5

Firma se potýká se stagnací 
poptávky a musí škrtat provozní 
výdaje. V důsledku toho musí firmu 
opustit tři tisíce zaměstnanců.

str. 7

Zápisník  
Jana Vávry

Adéla Čabanová

Ministr zdravotnictví Svato-
pluk Němeček (ČSSD) vyčetl 
na mimořádném sjezdu lé-
kařské komory doktorům, že 
využívají předvolební období 
k eskalaci svých požadavků. 
„Nemyslím, že je to nejšťast-
nější postup,“ řekl ministr. 
„Bojím se, že za chvíli si ve-
řejnost řekne: Co ještě pořád 
chtějí?“

Prezident České lékařské 
komory Milan Kubek zopa-
koval požadavky, zejména 
další pravidelné navyšování 
plateb státu do zdravotnic-
tví. Komora by také chtěla 
nově kontrolovat personální 
vybavení nemocnic. Zdra-
votní pojišťovny by měly 
platit všem zdravotnickým 
zařízením stejně. Pravi-
delnou valorizaci plateb 
za státní pojištěnce Něme-
ček lékařům na sjezdu slíbil, 
možnost kontrol označil 
za nereálnou.

Kubek rovněž zopakoval, 
že je zdravotnictví podfinan-
cované. Ministr to vidí jinak. 
„Komu nechybějí peníze? 

Němeček: Komu 
nechybějí peníze?

Zakázky se táhnou léta Maskovací stejnokroje se rychle 
opotřebovávají, trhají se kolem lok-
tů a kapes. Obrana loni nakoupila 
komplety za 135 milionů korun, 
mezi roky 2016 a 2018 chce pořídit 
další za 273 milionů. Předchozí 
tendry krachovaly, problémy se 
táhly pět let.

Kvalitní obuv – jednu z nejdůle-
žitějších částí výstroje – vojáci na-
dále často kupují v outdoorových 
obchodech nebo v armyshopech. 
A to přestože ministerstvo pořídilo 
nové polní a sportovní boty a také 
polobotky za necelých 90 milionů.

Druhý rok trvá spor mezi minister-
stvem a Českou zbrojovku Uherský 
Brod o údajnou kvalitu masko-
vacího potisku neprůstřelných 
vest. Zatím vojákům nedorazila 
ani jedna z objednaných 2291 vest 
za 68 milionů. Nákupčí plánují po-
řídit 1500 vest od USA. Kromě toho 
se připravuje  zakázka na dalších 

5500 vest.
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n Ze senátních mata-
dorů už nebude kandi-
dovat ani Přemysl So-
botka, věnovat se chce 
krajské problematice. 
Většina jeho kolegů 
však posty obhajuje.

Pavel Otto

Ze sedmadvaceti senátorů, 
kterým v říjnu skončí mandát, 
usiluje o návrat do horní 
komory parlamentu devate-
náct. Patří mezi ně Zdeněk 
Škromach (ČSSD), lidovec Sta-
nislav Juránek, Miloš Vystrčil 
(ODS) nebo bývalý repre-
zentant v silniční cyklistice 
Jozef Regec, který často mění 
dresy. Před třemi lety opustil 
sociální demokracii a přešel 

do klubu Strany práv občanů, 
nyní kandiduje za Soukrom-
níky podporované hazardním 
magnátem Ivem Valentou.

Naopak bývalý ministr 
zemědělství, moravskoslez-
ský hejtman a v posledních 
šesti letech senátor Jaroslav 
Palas zvolený za ČSSD, který 
také posílil frakci SPO, končí 
v zákonodárném sboru a de-
finitivně i v politice. Stejně 
se rozhodl někdejší starosta 
Prahy 13 a poslanec za občan-
ské demokraty Petr Bratský. 
„V politických funkcích jsem 
od roku 1990, o žádné už 
usilovat nebudu. Se svými 
zkušenostmi se nemusím bát 
o budoucnost,“ uvedl.

Návrat neplánuje ani jeden 
z nejdéle sloužících senátorů 
a neúspěšný kandidát na pre-
zidenta Přemysl Sobotka 

(ODS). „Završuji v Senátu 
dvacet let. Už jsem řekl dost,“ 
prohlásil. Z politiky však 
neodchází, kandiduje v Libe-
reckém kraji na zastupitele. 
Po dvou desetiletích opustí 
Senát i Sobotkův stranický 
kolega Pavel Eybert, ještě dva 
roky bude starostou Chýnova.

Místo Palase kandiduje 
v Bruntále socialistický 
poslanec Ladislav Velebný. 

Místo Bratského nasadila ODS 
v Praze 6 bývalého disidenta 
vězněného minulým režimem 
Františka „Čuňase“ Stárka. 
Sobotku vystřídala na Libe-
recku Martina Bufková  
Rychecká, jednatelka 
společnosti zabývající se 
poradenstvím a administrací 
veřejných zakázek. Eyberta 
má nahradit starosta Soběsla-
vi Jindřich Bláha.

Palas s Bratským končí
v Senátu i v politice
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hodnocena další soutěž, musejí 
si vystačit se starými, kterým 
končí životnost. „Armáda 
v současné době zpracovává 
nové takticko-technické poža-
davky. Na jejich základě budou 
vytvořeny specifikace, které se 
stanou podkladem pro vyhlá-
šení nové zakázky,“ dodala 
Zechmeisterová.

Právě na problémy s chyb-
nými podklady, které dostávají 
od generálního štábu, si ná-
kupčí z ministerstva stěžují už 
delší dobu. I to je důvod, proč 
se má počet tabulkových míst 
štábu zvýšit, jak navrhl vládě 
šéf rezortu Martin Stropnický 
(ANO).

„Dosavadní systemizace 
v počtech 398 vojáků z povolání 
a 94 zaměstnanců v pracovním 
poměru neodpovídá poža-
davkům řídicích, plánovacích 
a kontrolních procesů strate-
gického stupně velení armády,“ 
píše se v návrhu. Stropnický 
žádá místa pro dalších sedm 
desítek lidí, což by znamenalo 
nárůst výdajů na platy o téměř 
padesát milionů korun ročně.

Vojsko chtělo zastaralé 
přilby. Za sto milionů
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Adéla Čabanová

Ministr zdravotnictví Svato-
pluk Němeček (ČSSD) vyčetl 
na mimořádném sjezdu lé-
kařské komory doktorům, že 
využívají předvolební období 
k eskalaci svých požadavků. 
„Nemyslím, že je to nejšťast-
nější postup,“ řekl ministr. 
„Bojím se, že za chvíli si ve-
řejnost řekne: Co ještě pořád 
chtějí?“

Prezident České lékařské 
komory Milan Kubek zopa-
koval požadavky, zejména 
další pravidelné navyšování 
plateb státu do zdravotnic-
tví. Komora by také chtěla 
nově kontrolovat personální 
vybavení nemocnic. Zdra-
votní pojišťovny by měly 
platit všem zdravotnickým 
zařízením stejně. Pravi-
delnou valorizaci plateb 
za státní pojištěnce Něme-
ček lékařům na sjezdu slíbil, 
možnost kontrol označil 
za nereálnou.

Kubek rovněž zopakoval, 
že je zdravotnictví podfinan-
cované. Ministr to vidí jinak. 
„Komu nechybějí peníze? 

Česká republika ale není 
Kuvajt,“ prohlásil.

Prioritou jsou v sou-
časnosti podle Němečka 
jednoznačně nemocnice 
a platy nemocničních lékařů. 
„Nemocnice jsou na tom hůř, 
není náhoda, že odcházejí 
lékaři z nemocnic do ambu-
lancí, ne naopak,“ podotkl 
Němeček.

Lékaři na mimořádném 
sjezdu také po půl roce zhod-
notili probíhající kampaň 
„Zdravotnictví volá o po-
moc“. Na tu si komora najala 
agenturu Ewing PR.

„Dosáhli jsme výsledků, 
kterých obvykle s komerční-
mi klienty ani s vyšším roz-
počtem nedosahujeme,“ řekl 
za Ewing PR Jiří Hrabovský.

Podle průzkumu 78 pro-
cent dotázaných zazna-
menalo v médiích kampaň 
ČLK, na Facebooku kampaň 
oslovila 1,7 milionu lidí. Ná-
klady na kampaň komora ani 
agentura nezveřejnily. Ví se 
pouze, že centrální kanceláři 
na ni přispělo 17 okresních 
sdružení, a to celkem 950 ti-
síci korunami.

Němeček: Komu 
nechybějí peníze?

Do letošních senátních voleb se přihlásilo 233 kandidátů, tedy 
o šest více než ve volbách před šesti lety. Vyplývá to z informací 
registračních úřadů v sídlech volebních obvodů. V roce 2012 byl 
na listinách stejný počet adeptů jako letos, předloni jich bylo 244. 
Největší výběr budou mít voliči v Praze 11, kde bylo nominováno 
13 osobností. Naopak nejmenší nabídka je na Kutnohorsku 
a Novojičínsku; mají tam jen po šesti kandidátech.

Kolik kandidátů usiluje
 o horní komoru

Zeman nebude vetovat 
zákon o střetu zájmů

Prezident Miloš Zeman 
pravděpodobně nebude 
vetovat zpřísnění zákona 
o střetu zájmů schválený 
sněmovnou. Jeho veto by 
mělo podle něj pouze sym-
bolickou hodnotu, protože 
zákon byl schválen více než 
130 hlasy. Zopakoval, že 
zákon nemá být přijímán 
kvůli jedinému člověku.

Policie zasahovala na 
hejtmanství
Vyšetřování a včerejší 
zásah policie v Krajském 
úřadě v Hradci Králové se 
týká zakázek na miliar-
dovou přestavbu Oblastní 
nemocnice Náchod. Na 
pátek naplánované oteví-
rání obálek s nabídkami do 
soutěže na nemocnici kraj 
hodlá odsunout na 14. říj-
na. V případu nebyl nikdo 
obviněn ani zadržen. /čtk/

KrátceZakázky se táhnou léta
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Nejvyšší soud zastavil 
dovolací řízení ve sporu 
mezi městem Praha a spo-
lečností Copa Retail. Praha 
vzala dovolání zpět v reakci 
na dohodu s protistranou 
o podmínkách pronájmu 
Škodova paláce v centru 
metropole. Informoval 
o tom Martin Valehrach, 
mluvčí Obvodního soudu 
pro Prahu 8, kde kauzu řeši-
li v první instanci.

„Dovolání bylo vzato 
zpět po uzavření dohody 
o narovnání,“ uvedl Vale-
hrach. Dohoda není součástí 
soudního spisu. Firma Copa 
Retail se v létě přejmenovala 

na Škodův palác, komanditní 
společnost.

Palác, kde sídlí většina 
magistrátních úředníků, 
má Praha pronajatý od roku 
2006 za původní částku 
4,4 miliardy korun. Město 
v minulosti kvůli výši ná-
jemného podalo na majitele, 
firmu Copa Retail, dvě žalo-
by. U soudu ale neuspělo.

Nedávnou dohodou získa-
la Praha slevu na nájemném. 
Zavázala se ale k několika 
ústupkům, mimo jiné přišla 
o opční právo a prodloužila 
nájemní smlouvu o 18 měsí-
ců. Dlouholetý pronájem tak 
skončí v roce 2028.

Praha nyní zvažuje, zda 
po roce 2028 ponechá úřed-
níky v pronajatém paláci, 
nebo raději koupí či postaví 
vlastní budovu. Analýza In-
stitutu plánování a rozvoje 
ukázala, že nejvhodnější 
lokalitou pro magistrát je 
pozemek na Knížecí v Pra-
ze 5 na místě nynějšího 
autobusového terminálu. 
Další zvažované lokality 
jsou Florenc, Elektrické 
podniky a Palác kultury.

Primátorka Adriana 
Krnáčová (ANO) nedávno 
uvedla, že město v součas-
nosti neuvažuje o tom, že by 
Škodův palác koupilo. /čtk/

Soud o pronájem Škodova 
paláce je zastaven

Na StaroměStSké radNici včera z rukou primátorky 
Adriany Krnáčové (ANO) obdrželi čestná občanství Prahy 
herec a režisér Zdeněk Svěrák, dirigent Jiří Bělohlávek, herec 
a textař Jiří Suchý a spisovatel Ivan Klíma. Cenu hlavního 
města dostal herec Jan Potměšil. Udělení občanství před 
několika měsíci schválili pražští zastupitelé.

čeStNý OBčAN
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VodáreNSká katedrála. Vodárna v Podolí byla postavena podle plánu architekta Antonína 
engela a zahájila provoz v roce 1929. Nepřetržitě zásobovala Pražany do roku 2002.
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Podolská vodárna začne 
na několik dní zásobovat 
pražskou vodovodní síť 
upravenou vodou z Vltavy. 
Důvodem jsou opravy na při-
vaděči ze Želivky.

Pražské vodovody a kana-
lizace (PVK) uvedly do provo-
zu Podolskou vodárnu, která 
slouží především jako zálož-
ní zdroj pitné vody. Na dobu 
od 25. do 28. září je totiž 
naplánována oprava přiva-
děče pitné vody z výrobny 
vody Želivka. Naposledy byla 

Podolská vodárna v plném 
provozu v roce 2011. V běž-
ném roce PVK vodárnu jen 
několikrát zkušebně spustí.

Než začala vodárna 
dodávat vodu do sítě, byla 
v několikadenním testova-
cím provozu. „Ladili jsme 
technologie, sledovali kva-
litu vody tak, aby splňovala 
všechny potřebné hygienic-
ké parametry pro pitnou 
vodu, a proplachovali jsme 
výtlačné řady z Podolí,“ řekl 
mluvčí PVK Tomáš Mrázek.

Vodu si bere vodárna 
z Vltavy. Při jejím čištění se 
nepoužívá chemie, ale čistí 
se pomocí písečných filtrů. 
Voda z Podolí jde do vodoje-
mů, odkud pak teče k od-
běratelům. Vodojemy jsou 
například na Brusnici nebo 
na Flóře.

V přivaděči ze Želivky bu-
dou v rámci výluky opraveny 
technologické části a elekt-
roinstalace. Opraveno bude 
rovněž odběrné místo pro 
Benešov. /čtk/

Z kohoutků zase poteče 
voda z Vltavy

Po dobu oprav Korunovační 
ulice by se mohl uzavírat 
výjezd z tunelu Blanka 
na Prašný most. Nejspíše 
by se to týkalo jen ranních 
a odpoledních dopravních 
špiček. Pražský magistrát 
to chce posoudit během 
několika dní. Uvedl to 
náměstek pražské 
primátorky 
pro dopravu 
Petr Dolínek 
(ČSSD). 

Dopravní 
situace 
kolem 
nedalekého 
Vítězného 
náměstí je 
komplikovaná 
od loňského ote-
vření tunelu Blanka, ještě 
ji zhoršila nynější oprava 
Korunovační ulice, která 
má skončit v prosinci. Proto 
Praha 6 žádala uzavření 
výjezdu. „Výrazně se uleví 
přetížené Svatovítské ulici 
ve směru na Vítězné náměs-
tí,“ uvedl starosta Ondřej 
Kolář (TOP 09).

Dolínek byl původně proti 
požadavku městské části, 

včera potvrdil, že možnost 
uzavření zvažuje. Výjezd by 
se podle něj měl uzavírat 
dočasně v době, kdy bude 
Svatovítská ulice ve směru 
na Vítězné náměstí ucpaná. 
Do konce týdne by měl mít 
potřebné podklady, zku-

šební změna značení by 
mohla být připrave-

na za osm až de-
set dní. Fyzicky 

tunel uzavírán 
nebude, vjezd 
do něj zaká-
žou proměn-
né značky.

Podle 
starosty Koláře 

magistrát přislí-
bil i další opatření. 

V Roztocké ulici přivá-
dějící dopravu bude pro-
dloužen interval semaforů, 
výhledově by měl být insta-
lován semafor, který bude 
interval upravovat podle 
aktuální situace. Na Vypichu 
by měly být vybudovány 
odstavné parkovací plochy, 
studie proveditelnosti 
tam má prověřit možnost 
vybudování mimoúrovňové 
křižovatky. /čtk/

praha zvažuje omezení 
výjezdu z Blanky

Dejvickým tunelem 
projede téměř

85 tisíc 
aut denně.
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n Izraelští byznysme-
ni dlouhodobě půso-
bící v Česku využí-
vají realitní horečky 
a zahajují nové kolo 
investic. Zaměřují se 
na bydlení pro movité 
i pro studenty, sta-
vějí též kancelářská 
centra.

Neorenesanční dům, 
do něhož spisovatel Franz 
Kafka docházel za přítelem 
Maxem Brodem, se promě-
nil na luxusní byty. 
Projekt v Jilské 
ulici v centru 
Prahy kousek 
od legendární 
pivnice U Vej-
vodů právě 
dokončuje 
izraelský de-
veloper Coast 
Capital Partners. 
Další bydlení pro 
nejmovitější kupce 
vznikne v jeho režii pře-
stavbou domu naproti orloji 
na Staroměstském náměstí. 

„Izraelští investoři 
objevili český trh poměr-
ně záhy po revoluci v roce 
1989. Určitě v tom hrály roli 
i historické vazby a vztah 
některých konkrétních osob 
k tehdejšímu Českosloven-
sku, popřípadě ke střední 

Evropě,“ uvedl Lubomír 
Bárta, advokát z pražské 
kanceláře Clifford Chance, 
která velkým realitním fir-
mám pomáhá s byznysem. 

Mezi nejúspěšnější izrael-
ské hráče v tuzemsku patří 
podle právníka společnost 
AFI Europe. Má mimo jiné 
velmi dobré vztahy s ban-
kami. Právě tato firma 
se pustila do rozsáhlého 
projektu na místě někdejší-
ho továrního komplexu ČKD 
ve Vysočanech. 

Nyní startuje také 
administrativní projekt 
AFI Vokovice na Evropské 

třídě. V těchto dnech 
dostala stavební 

povolení, stavět 
začne v říjnu. 
Stavba z dílny 
architek-
tonického 
studia DAM 
architekti 

nabídne k pro-
nájmu patnáct 

tisíc metrů čtve-
rečních kanceláří.  

„Celková investice činí 
sedm set milionů korun. 
V současné době jednáme 
s několika nájemci o pro-
nájmu na zhruba polovinu 
pronajímatelné plochy,“ po-
psal situaci generální ředitel 
tuzemské části AFI Europe 
Doron Klein.  

V případě Coast Capital 
Partners převýší jejich inves-

Izraelci v Česku prostavějí další miliardy 

Karolína 
PlíšKová
Tenisová hrdinKa o zasTrašující 
sereně a zážiTcích z us oPen

Vychází dnes
v deníku

 

258775/20 inzerce
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tice do výstavby luxusního 
bydlení miliardu korun. Pro-
jekt v Jilské totiž není jejich 
jediným developerským 
počinem v metropoli. 

Coast Capital Partners 
pracují mimo jiné na pro-
jektu v ulici Karolíny Světlé 
či na přestavbě historic-
kého domu naproti orloji 
na Staroměstském náměstí. 
Nejluxusnější bydlení ale 

připravují v Troji. V projektu 
s výhledem na tamní zámek 
a vinice budou penthousy 
o stovkách metrů čtvereč-
ních. Budou mít dokonce 
soukromé výtahy z bytů 
do garáží. To vše bude CCP 
stát přes jednu miliardu 
korun. Firma na financování 
spolupracuje s UniCredit 
Bank, PPF bankou a Raiffei-
senbank.   

Realitní trh v poslední 
době překvapil rovněž další 
izraelský developer Dara-
mis. Firma se dosud jako 
většina stavebníků zaměřo-
vala na Prahu. Nedávno ale 
oznámila, že postaví přes pět 
stovek nových bytů v Plzni 
pro mladé rodiny i studenty. 
Velikostí je projekt srovna-
telný se stavbami v hlavním 
městě.

Investice  
izraelského developera  

CCP do luxusního bydlení  
v Praze překročí

1
miliardu korun.

KAFKOVA STOPA. Dům v Jilské ulici, do něhož docházel Franz Kafka za svým přítelem Maxem Bro-
dem, proměnil izraelský developer Coast Capital Partners na luxusní byty.
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n Jeden z největších 
českých interneto-
vých prodejců Alza.cz  
se po zkušenostech 
s pronájmem luxus-
ních mobilních tele-
fonů zaměřil na další 
náročnou klientelu 
na trhu: počítačové 
hráče. 

Marek Schwarzmann

Nový projekt Alzy.cz nabízí 
měsíční pronájem herních 
počítačových sestav za  
990 až 2190 korun. Po dvou 
letech jim sestavu slibuje 
vyměnit za novou s kompo-
nenty, které budou zvládat 
aktuální hry a aplikace. 

„Se službou Upgrade mo-
bilu jsme natolik spokojeni, 
že nás to inspirovalo k za-
myšlení, jaké další segmenty 
zákazníkovi nabídnout. 
O herní počítačové sestavy 
od Alzy je takový zájem, že 
se řešení doslova nabízelo,“ 
uvedl ředitel péče o zákaz-

na herní nadšence míří pronájem 
„našlápnutých“ počítačů

který za poslední roky spíše 
stagnuje a zuby nehty si drží 
svůj tržní podíl. Mladí začí-
nající hráči získají možnost 
vstoupit mezi elitu za při-
jatelnějších podmínek,“ 
zhodnotil nabídku Radek 
Šalomon, IT expert společ-
nosti Balao, která na českém 
trhu působí v oblasti distri-
buce a pronájmu počítačo-
vých  systémů a elektroniky 
firemním zákazníkům.   

Otázkou zůstává, jak bude 
hráčská komunita reago-
vat. Například v diskuzi 
pod novou nabídkou Alzy 
na Facebooku vyjadřovala 
většina komentujících spíše 
rozhořčení nad cenovým 
nastavením služby. Často 
také padaly názory, že se 
zákazníkovi více vyplatí 
sestavit si stejně výkonný 
počítačový systém z jednot-
livých komponent vlastními 
silami. Podstatná je v tomto 
případě skutečnost, že 
majitel takového zařízení je 
může zpeněžit, kdykoli se 
mu to zlíbí. 

 „Zajímavý může být pro 
některé zákazníky nákup 
takto použitého počítače 
za dva roky poté, co bude 
vrácen,“ upozornil Šalomon. 
Alza tak podle něho dál vyu-
žívá současného trendu, kte-
rý směřuje k flexibilnějším 
řešením vlastnictví různých 
zařízení, než je jednorázový 
nákup.

dvojí cesta. Hráčská komunita má teď na výběr: buď výkonný systém vlastnit s vědomím, že 
zastarává, nebo si pronajímat to momentálně nejlepší.
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níky Martin Lakomý. Mnozí 
zákazníci si podle Alzy bu-
dou chtít naplno užít všech 
zážitků virtuální reality, 
pro něž potřebují výkonné 
počítačové sestavy. Podle La-
komého jsou navíc v Česku 

hráči-zákazníci, kteří nepo-
třebují zboží za každou cenu 
vlastnit, ale vždy požadují 
vysokou kvalitu. Konkuren-
ce Alzy s tím však nesouhla-
sí. „Zastáváme názor, že je 
pro hráče daleko zajímavější 

PC sestavu vlastnit,“ míní 
Martin Rippl z CZC.cz s tím, 
že jeho obchod podobný 
krok nezvažuje.

„Alza.cz může svojí 
nabídkou výrazně rozhý-
bat trh s herními počítači, 

Český malosériový výrobce aut Kaipan představil na výstavě Autoshow kabriolet pro 
řidiče od patnácti let. První nově vyvinuté vozy Kaipan Baby se k zákazníkům dostanou zhruba 
za rok. Jejich pohon zajistí dieselový motor o objemu 440 kubických centimetrů a s výkonem čtyř 
kilowattů, který umožní maximální rychlost 45 kilometrů za hodinu.  více e15.cz

vůz Pro PAtnáctileté
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Brusel Čechům zazlívá, 
že neuznávají puncy
Česko porušuje unijní prá-
vo, když neuznává značky 
nizozemského puncovního 
úřadu WaarborgHolland. 
Rozhodl o tom Soudní dvůr 
EU, na který se obrátila 
Evropská komise. Český 
Puncovní úřad už dříve 
argumentoval tím, že 
nizozemský punc neumož-
ňuje rozpoznat, zda šperk 
pochází z EU či má původ 
mimo ni, například v Číně 
či Hongkongu.  

EPH a PPF smějí  
převzít část Vattenfallu
Evropská komise nemá ná-
mitky proti převzetí dvou 
firem švédské společnosti 
Vattenfall v Německu čes-
kým EPH v konsorciu s PPF 
Investments. Komise uved-
la, že transakce nebude mít 
nepříznivý vliv na hospo-

dářskou soutěž na odpoví-
dajících trzích.

Bývalá písecká kasárna 
slouží výzkumu
Na výzkum a vývoj obnovi-
telných zdrojů a úsporných 
řešení se zaměřuje Cent-
rum energeticky efektiv-
ních budov, které vzniklo 
místo části léta nevyužitých 
Žižkových kasáren v Písku. 
Centrum, jehož  výstavba 
stála přes 450 milionů 
korun, provozuje firma RG 
Group.

Obliba tuzemska  
mezi expaty stoupá
Česko je mezi pracujícími 
cizinci čtvrtou nejpopu-
lárnější destinací na světě, 
meziročně si polepšilo 
o čtrnáct příček. Vyplývá 
to z průzkumu HSBC Expat 
Explorer, který se uskuteč-
nil v 45 zemích. /čtk/

Krátce
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n Na Wall Street uvedlo 
tento týden své akcie 
devět firem, letos jde 
zatím o rekord. 

Jaroslav Bukovský

Větší nápor zatím letos zámoř-
ská burza nezažila. Devítka 
firem si tento týden jde na trh 
pro jednu a čtvrt miliardy 
dolarů. Čeří tak stojaté vody 
s nabídkami primárních 
akciových emisí, letošek je 
totiž pro burzovní přírůstky 
na Wall Street prozatím nejví-
ce skoupý od krize. Od ledna 
do poloviny září nabídlo inves-
torům své akcie 65 firem, to je 
podle dat společnosti Dealogic 
o polovinu méně než ve stej-
ném období loňského roku. 

Dnešek přesto nabídne bur-
zovní premiéru jedné z nejo-
čekávanějších letošních emisí. 
S ambicí získat od investorů 
až tři čtvrtě miliardy dolarů 
vstoupí na burzu světoznámý 
producent motorových olejů 
Valvoline. Akcie za čtvrt mili-
ardy dolarů zase burziánům 

ve čtvrtek nabídl fond MedE-
quities sázející na investice 
do nemovitostí využívaných 
ve zdravotnictví. 

Samotný závěr září ještě 
investorům nabídne třeba 
akcie softwarového rychlíku 
ze Silicon Valley Nutanix, tím 
se ale podle pozorovatelů ple-
jáda zajímavějších akciových 
premiér uzavře. „Na trhu je 
řada nejistot, jednou z velmi 
významných jsou právě ame-
rické volby. Jakékoli důležité 
veřejné hlasování utlumuje ak-

tivitu na kapitálových trzích,“ 
říká analytička poradenské 
firmy PwC Olga Cilečková. 

Příchodu firem na burzu 
nenahrávají ani extrémně 
nízké úrokové sazby. „Dostup-
nost peněz od bank se zlepši-
la, stejně tak se firmy mohou 
financovat skrze nízko úroče-
né dluhopisy,“ uvádí nezávislý 
ekonom Petr Hlinomaz. 

Díky levnému kapitálu 
přichází zároveň stále čas-
těji ke slovu fúze a akvizice. 
Dobrou zprávou jsou pro 
investory do letošních bur-
zovních noviců výkony jejich 
akcií. Takřka čtyři pětiny 
všech letos nově příchozích 
akcií na Wall Street se podle 
Dealogicu obchodují nad 
svou upisovací cenou. V prů-
měru pak burziáni na nových 
emisích vydělali dosud více 
než třetinu, bodovaly hlavně 
technologické tituly, akcie 
cloudové telekomunikač-
ní firmy Twilio od svého 
letošního úpisu podražily 
o 280 procent. Akcie Acacia 
Communications dokonce 
připsaly 400 procent. 

V USA propukla vlna IPO

trhy & SVětOVá ekOnOmIkA  www.e15.cz | 7 |

V Británii se v srpnu vyrobilo nejvíce aut za 14 let

Výroba aut v Británii se v srpnu meziročně zvýšila  
o 9,1 procenta na 109 004. Jednalo se o nejvyšší údaj pro 
tento měsíc za 14 let. Zhruba 75 procent aut vyrobených 
v Británii se prodá v zahraničí.  

Dánský konglomerát Moller-Maersk se rozdělí

Dánský konglomerát A.P. Moller-Maersk, který je největší 
lodní přepravní společností na světě, se rozdělí na dvě čás-
ti. Součástí jedné z nich budou aktivity v oblasti dopravy 
a logistiky a druhá bude zahrnovat energetické aktivity.   

Německá ekonomika zpomalí

Slabší zahraniční poptávka, která bude mít negativní dopad 
na průmyslovou výrobu v Německu, povede k tomu, že 
německá ekonomika ve druhém pololetí zpomalí. Německá 
ekonomika přitom díky vysoké soukromé spotřebě, státním 
výdajům a růstu stavební aktivity vzrostla v prvním čtvrtle-
tí o 0,7 procenta a ve druhém čtvrtletí o 0,4 procenta. /čtk/

Krátce

Země Množství Kurz

Austrálie 1 18,418

Čína 1 3,606

Dánsko 1 3,625

EMU 1 27,020

Chorvatsko 1 3,600

Japonsko 100 23,862

Kanada 1 18,487

Maďarsko 100 8,820

Norsko 1 2,967

Polsko 1 6,306

Rusko 100 37,753

Švédsko 1 2,819

Švýcarsko 1 24,866

Turecko 1 8,150

USA 1 24,046

Velká Británie 1 31,436

Kurzovní lístek ČNB Platnost od 22. 9. 2016 

Název Kurz [Kč] Změna  [%]

CETV 56,50 4,63

ČEZ 431,00 2,38

Erste Bank 719,90 1,42

Fortuna 90,50 2,26

Kofola 400,00 -2,91

KB 835,60 0,92

Moneta 79,90 0,25

O2 CR 235,00 1,69

Pegas 803,40 -0,07

Philip Mor. ČR 12 544,00 -0,26

TMR 700,00 0,00

Unipetrol 180,40 0,25

VIG 486,90 1,97

Celkový objem (v tisících korun)
438 753,99

Akcie na pražské burze 22. 9. 2016 

Moderní logistický areál
ul. Hůrecká, Lišov - okr. České Budějovice
Výběrové řízení                                  ukončení VŘ: 25. 10. 2016

       Ing. Michal Skuhra, 777 718 355
           michalskuhra@naxos.cz    www.naxos.cz

 Doporučená KC:
 25.000.000,- Kč

Původní areál cihelny od roku 2008 celkově přestavěn a plně přizpůsoben 
k využítí pro kamionovou autodopravu. Výměra pozemků 93.916 m2, zast. 
pl. cca 8.000 m2. V areálu se nachází komplex (admin, servis, sklady, uby-
tovna atd.) budov zajišťující celkové zázemí pro využití provozu autodopra-
vy. Pojezdové plochy v areálu vybetonovány, jednotlivé budovy vytápěny 

z centrální moderní 
kotelny na štěpku. 
Areál v perfektním 
technickém stavu. 
IS- elektro, kanali-
zace, voda, plyn.

259259/15 inzerce
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Švédský výrobce zařízení pro 
mobilní telekomunikační 
sítě Ericsson plánuje uzavřít 
své poslední výrobní 
závody ve Švéd-
sku. Propustí 
v nich tři 
tisíce za-
městnanců. 
Informoval 
o tom 
švédský 
list Svenska 
Dagbladet.

Ericsson 
začínal jako 
výrobce telegrafic-
kého a telefonního zařízení. 
Ve Švédsku firma vyrábí 
již 140 let. Propouštění se 
dotkne divize produktů pro 
sítě, která je největší divizí 

firmy, dodal list. Ericsson 
má po celém světě 120 tisíc 
zaměstnanců, z toho 17 tisíc 

ve Švédsku. Firma se potý-
ká se stagnací poptáv-

ky na rozvinutých 
trzích, kde jsou 

již postavené 
nejmodernější 
sítě. V červenci 
firma uvedla, 
že zdvojnásobí 

škrty provoz-
ních výdajů, aby 

se lépe vyrovnala 
s oslabením trhu. 

Náklady by ve druhé 
polovině příštího roku měly 
být ve srovnání s rokem  
2014 nižší o deset miliard 
švédských korun (28,2 mili-
ardy korun).  /čtk/

ericsson ve Švédsku 
zruší 3000 míst

Ericsson plánuje  
v druhé polovině  

příštího roku ušetřit  

10
miliard švědských korun  

oproti roku 2014. 

Vývoj počtu a objemu 
IPO od roku 2010

* do 15. 9. Pramen Renaissance Capital
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počet IPO objem (v miliardách dolarů)
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řádku. Nikomu nic nedlu-
žíme, film dokončujeme 
a připravujeme do distribu-
ce. Také jsme koprodukovaly 
dokument Očima fotografky, 
takže se snažíme podporovat 
a dělat i jiné než komerční 
projekty.

 Zapadá do těch snah 
také značka Fénix Distri-
bution, kterou jste založili 
na konci loňského roku?
Chuť produkovat filmy 
máme pořád. Kolegyně se 
ale před pár týdny stala 
matkou, tak jsme se rozhod-
ly, že tempo dva filmy ročně 
nebudeme brát jako krédo. 
Například kdyby nás neoslo-
vil žádný zajímavý scénář. 
Tak jsme založili distribuční 
firmu, kde jsme tři společ-
níci a kupujeme nezávislé 
zahraniční filmy a dáváme 
je do české a slovenské dis-
tribuce.

 Jaké máte cíle?
Jak říkám, je to jiná aktivita. 
Nešli jsme do toho s tím, že 
se dostaneme mezi největší 
hráče trhu. Nakupujeme ne-
závislé filmy, které by se sem 
asi jinak nedostaly. V únoru 
jsme měli Chůváka, teď jdou 
Tři generace a v listopadu 
vstoupí do kin Planetárium 
s Natalií Portmanovou.

 Propojit obě aktivity, 
tedy produkování filmů 
a jejich distribuci, se zatím 
nechystáte?
Zatím jsme pod hlavičkou 
Fénix Filmu udělaly filmy 
zcela lokální, které kromě 
Čechů docení asi jen Slováci. 
Dlouhodobě u nich spolu-
pracujeme s distribuční spo-
lečností Falcon. Ale zrovna 
před pár dny jsem jednala 
o prodeji Strašidel a Pohá-

Když dá dnes někdo na 
film milion, je to úspěch

n Na české filmy chodí do kin stále méně diváků, tuzemská 
produkce se ve světě téměř nemá šanci prosadit a pravidly 
hry výrazně zamíchá razantnější vstup Netflixu na místní trh. 
„Za posledních několik let proběhly ohromné změny, navíc se 
změnil přístup televizí k financování tuzemských filmů,“ říká 
k současné situaci úspěšná producentka Dana Voláková, 
která často spolupracuje s režisérem Zdeňkem Troškou.

| 8 | páteční ROZHOVOR s filmovou producentkou danou volákovou www.e15.cz | 9 |

Ro(c)k podvraťáků, režie karel Janák
Strašidla, režie Zdeněk troška

Stanislav Šulc

 Filmová branže se za po-
sledních pár let výrazně 
proměnila. Jak se to odráží 
na situaci komerčně úspěš-
né producentky?
Ta změna je ohromná. Mimo 
jiné také kvůli finanční 
strategii televizí a zavedení 
product placementu v tele-
vizích, a tím i snížení počtu 
reklamních partnerů, kteří 
vyhledávali umístění svých 
služeb a produktů ve filmu. 
Díky spolupráci se Zdeňkem 
Troškou je zajišťování finan-
cí o poznání jiné než u řekně-
me artovějších projektů. Já 
zase na filmy Zdeňka Trošky 
nedostávám grantové peníze.

 Vždyť v Česku dostá-
vají podporu i komerčně 
úspěšné snímky s hvězdami 
v hlavních rolích…

My jsme s kolegyní zatím 
vždy pohořely. Například 
jsme žádaly grant na vývoj 
scénáře pohádky v režii pana 
Trošky. Říkaly jsme si, že jde 
o pohádku, tedy nekomerční 
žánr, navíc scénář ani nepsal 
Zdeněk, ale mladý autor. 
Stejně jsme byly pod čarou 
a nic jsme nedostaly. V po-
sudcích stálo, že jsme dvorní 
producentky pana Trošky, 
takže asi tak. Zkrátka oprav-
du musíme shánět peníze ze 
soukromých zdrojů.

 Cítíte to jako křivdu, že 
kvůli spolupráci s jedním 
režisérem máte smůlu?
Důvěryhodnost producen-
ta, což je jedno z kritérií 
udělení grantu, by se neměla 
posuzovat podle toho, s ja-
kým režisérem spolupra-
cuje. Mělo by jít o to, jestli 
vůbec umí film vyprodu-

kovat, jestli je daný projekt 
životaschopný, a hlavně: aby 
za ním nebyly dluhy. A to 
filmy, které jsme s kolegyní 
udělaly pod hlavičkou Fénix 
Filmu, splňují. Takže v kon-
textu toho mě označení 
dvorní producentka Trošky 
trochu naštve.

Navíc za pár týdnů uvede-
me do kin třeba snímek Po-
hádky pro Emu, což je teprve 
druhý film režiséra Rudolfa 
Havlíka. Přišel za námi se 
čtyřicetistránkovou filmo-
vou synopsí a krátce po na-
táčení Troškových Strašidel 
jsme začali film realizovat. 
A přestože to bylo finančně 
opravdu náročné – vypro-
dukovat dva filmy v jednom 
roce po sobě, s kolegyní jsme 
to zvládly. Točilo se i v Lon-
dýně, hrají tam hvězdy jako 
Aňa Geislerová a Ondřej 
Vetchý a vše proběhlo v po-

foto archiv 4x
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řádku. Nikomu nic nedlu-
žíme, film dokončujeme 
a připravujeme do distribu-
ce. Také jsme koprodukovaly 
dokument Očima fotografky, 
takže se snažíme podporovat 
a dělat i jiné než komerční 
projekty.

 Zapadá do těch snah 
také značka Fénix Distri-
bution, kterou jste založili 
na konci loňského roku?
Chuť produkovat filmy 
máme pořád. Kolegyně se 
ale před pár týdny stala 
matkou, tak jsme se rozhod-
ly, že tempo dva filmy ročně 
nebudeme brát jako krédo. 
Například kdyby nás neoslo-
vil žádný zajímavý scénář. 
Tak jsme založili distribuční 
firmu, kde jsme tři společ-
níci a kupujeme nezávislé 
zahraniční filmy a dáváme 
je do české a slovenské dis-
tribuce.

 Jaké máte cíle?
Jak říkám, je to jiná aktivita. 
Nešli jsme do toho s tím, že 
se dostaneme mezi největší 
hráče trhu. Nakupujeme ne-
závislé filmy, které by se sem 
asi jinak nedostaly. V únoru 
jsme měli Chůváka, teď jdou 
Tři generace a v listopadu 
vstoupí do kin Planetárium 
s Natalií Portmanovou.

 Propojit obě aktivity, 
tedy produkování filmů 
a jejich distribuci, se zatím 
nechystáte?
Zatím jsme pod hlavičkou 
Fénix Filmu udělaly filmy 
zcela lokální, které kromě 
Čechů docení asi jen Slováci. 
Dlouhodobě u nich spolu-
pracujeme s distribuční spo-
lečností Falcon. Ale zrovna 
před pár dny jsem jednala 
o prodeji Strašidel a Pohá-

dek pro Emu do zahraničí 
a u nich bychom se touto 
cestou zkusily vydat. Věřím, 
že především Strašidla by 
mohla navázat na dnes již 
neexistující koprodukci 
s Bavarií, díky níž vznikly 
například Kačenka a stra-
šidla. 

 Do jakých zemí byste 
chtěli filmy prodávat?
Německo, potom Polsko, 
Rusko, možná Bulharsko, 
tam by mohl podobný film 
diváky oslovit. Oba naše 
nové filmy vyrábíme s mezi-
národní zvukovou stopou.

 A Pohádky pro Emu?
To je příběh, který se může 
odehrát kdekoli na světě. 
Navíc o rodinný film je 
snad ještě větší zájem než 
o klasické pohádky. Příprava 
filmu na prodej také není 
úplně jednoduchá. Nestačí 
jen otitulkovat trailer.

 Zpátky ke Strašidlům, 
která jsou v kinech. Naráží-
te u nich už na novou realitu 
české kinodistribuce, tedy 
na fakt, že na film už zkrát-
ka milion diváků nepřijde? 
Jak s tím musí pracovat 
komerční producent?

Tady se dostáváme ke spo-
lupráci s panem Troškou. 
Kdybych teď jako pro-
ducentka začínala a šla 
do spolupráce s debutujícím 
režisérem a neznámými 
herci, radši do toho nepů-
jdu. Zdeněk Troška umí na-
plnit kina a jeho filmy mají 
velkou sledovanost v tele-
vizích, takže financování 
projektu je v jeho případě 
jednodušší. Prodej licence 
a koprodukčních podílů, 
ale i product placement vý-
robní rozpočet filmu z větší 
části pokryjí.

 Změny v televizích na to 
nemají vliv?
Na rozdíl od předcházejících 
filmů Zdeňka Trošky jsme 
Strašidla už dělali s Primou. 
Když máte film do televize 
dopředu prodaný v Česku 
a třeba i na Slovensku, je to 
ideální. Ale projekty, u nichž 
se televize chtějí rozhod-
nout o jeho zakoupení až 
po zhlédnutí finálního tvaru, 
mohou mít s financováním 
výroby problém.

 Smlouva s televizí je 
tedy nejdůležitější?
Ideální je smlouva s televizí, 
silné mediální partnerství 
a dobrý distributor. Když 
to všechno máme, teprve 
potom oslovujeme reklamní 
partnery, protože jim máme 
co nabídnout. 

 A mění se přístup part-
nerů? Přece jen – krize byla 
dlouhá…
Dávno jsou pryč doby, kdy 
jsem na Z pekla štěstí 2 
získala 13 milionů od jedné 
společnosti v pozici gene-
rálního partnera. Když dá 
dneska někdo milion, milion 
a půl, je to úspěch.

 Chystáte už pokračování 
Strašidel? Troška je snad 
světový unikát co do počtu 
filmových sérií.
Zatím jsme o tom nemluvili. 
Kdyby k tomu někdy mělo 
dojít, rozhodně to nebude-
me dělat jako u Babovřesk, 
kde krátké rozestupy mezi 
pokračováním byly dány 
i věkem představitelek hlav-
ních rolí.

 Co v českém prostředí 
bude prvotní pro případ-
né rozhodnutí? Úspěch 
v kinech, prodej do zahra-
ničí, nebo třeba i režisérova 
potřeba točit dál?
V současnosti je tím hlavním 
samozřejmě možnost finan-
cování projektu. Fakt je ten, 
že pan Troška je populární, 
lidé mu píší, aby stále točil, 
ale většina z nich film viděla 
jen v televizi. Do kina jde jen 
hrstka z nich, což mě jako 
producenta musí zajímat. 
Ale kdyby se film povedlo 
prodat do Německa, do Číny, 
kde ho uvidí až desítky mili-
onů lidí, má smysl točit dál. 
Navíc podobné projekty jako 
Strašidla nejsou zrovna lev-
né, tudíž návratnost budeme 
pečlivě zvažovat.

 Narážíte na Čínu. Pro-
bíhají nějaká konkrétní 
jednání?
Z naší strany ne, ale divila 
bych se, kdyby to někdo jiný 
nezkoušel. Kdyby se v Česku 
našel někdo, kdo by nabízel 
české filmy v Číně za něja-
kou provizi, určitě bych ho 
oslovila.

 Když se bavíme o výnos-
nosti filmů, nějak z toho 
vypadávají DVD a další 
prostředky domácí zábavy. 
V USA jsou výrazným zdro-

jem tržeb. V Česku tomu 
tak není?
Jsou filmy, u kterých má 
cenu vydávat DVD. Myslím, 
že to jsou právě filmy pana 
Trošky, kdy milovníci jeho 
filmů je mají doma a chtějí 
se na ně dívat, když mají 
náladu, a nemusejí čekat, až 
je uvidí třeba v televizi.

 Mělo na prodej DVD 
s Babovřesky vliv to, že je 
prodávalo Tesco?
Určitě, to fungovalo dobře.

 Jak jste se vlastně dosta-
la k produkci filmů, byla 
ta cesta jiná než u většiny 
vašich kolegů? 
Všechno byla shoda náhod. 
Na začátku devadesátých let 
jsem se věnovala pořádání 
eventových akcí. Velkou akcí 
byla módní přehlídka v Kar-
lových Varech v hotelu Pupp. 
Po jejím skončení za mnou 
přišel Petr Marhoul, organi-
zátor kongresů a jiných akcí, 
dohodli jsme se na spoluprá-
ci a s ním jsem pak dělala 
spoustu věcí – byznysových, 
kulturních i sportovních. 
Pak jsem z toho kolotoče 
odešla a podílela jsem se 
na muzikálu Karla Svobody 
Monte Christo. Ve stejnou 
dobu Karel spolupracoval 
s Jiřím Pomejem, který 
produkoval a sháněl finance 
na pohádku Z pekla štěstí 2. 
Tak jsem se seznámila se 
Zdeňkem Troškou. Na na-
táčení jsem přivedla svého 
známého, který miloval 
pohádky. A ten prohlásil, že 
bude generálním partnerem 
pohádky a dal 13 milionů. 
Tak jsem se dostala k filmu.

 Dá se tedy v Česku fil-
mem vydělat?
Ale asi… možná dá.

Filmová 
producentka 
hitů, jako jsou 
Babovřesky nebo 
Ro(c)k podvraťáků. 
Vystudovala Filozofickou fakultu 
UK. Od roku 1992 se podílela 
na pořádání showbyznysových 
i sportovních akcí. S Karlem 
Svobodou spolupracovala 
na muzikálu Monte Christo. 
Od pohádky Z pekla štěstí 2 
se účastnila příprav téměř 
20 filmů. Často spolupracuje 
s režisérem Zdeňkem Troškou.

Dana Voláková  (57)  
a úspěšné filmy  
z její produkce

Když dá dnes někdo na 
film milion, je to úspěch

n Na české filmy chodí do kin stále méně diváků, tuzemská 
produkce se ve světě téměř nemá šanci prosadit a pravidly 
hry výrazně zamíchá razantnější vstup Netflixu na místní trh. 
„Za posledních několik let proběhly ohromné změny, navíc se 
změnil přístup televizí k financování tuzemských filmů,“ říká 
k současné situaci úspěšná producentka Dana Voláková, 
která často spolupracuje s režisérem Zdeňkem Troškou.
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 Kdybych teď jako 
producentka začínala 
a šla do spolupráce 
s debutujícím 
režisérem 
a neznámými 
herci, radši do toho 
nepůjdu. 

Babovřesky, režie Zdeněk troška

kovat, jestli je daný projekt 
životaschopný, a hlavně: aby 
za ním nebyly dluhy. A to 
filmy, které jsme s kolegyní 
udělaly pod hlavičkou Fénix 
Filmu, splňují. Takže v kon-
textu toho mě označení 
dvorní producentka Trošky 
trochu naštve.

Navíc za pár týdnů uvede-
me do kin třeba snímek Po-
hádky pro Emu, což je teprve 
druhý film režiséra Rudolfa 
Havlíka. Přišel za námi se 
čtyřicetistránkovou filmo-
vou synopsí a krátce po na-
táčení Troškových Strašidel 
jsme začali film realizovat. 
A přestože to bylo finančně 
opravdu náročné – vypro-
dukovat dva filmy v jednom 
roce po sobě, s kolegyní jsme 
to zvládly. Točilo se i v Lon-
dýně, hrají tam hvězdy jako 
Aňa Geislerová a Ondřej 
Vetchý a vše proběhlo v po-
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n Po zkušenostech 
z posledních let nabá-
dá premiér Medveděv 
nad návrhem státního 
hospodaření v příštím 
roce k opatrnosti.

Jan Vávra

Moskva se chce poučit z pro-
blémů, které státní poklad-
ně způsobil v uplynulých 
letech prudký propad cen 
ropy. Podle ruského premi-

éra Dmitrije Medveděva by 
v příštích třech letech měl 
být rozpočet přizpůsoben 
ceně za barel ropy kolem  
40 dolarů. Ta je nyní o zhru-
ba sedm dolarů vyšší. 

„Samozřejmě existují také 
optimističtější kalkulace 
vývoje cen ropy, ale naše 
zkušenosti nám radí se 
za současné situace držet 
konzervativnějších odha-
dů,“ uvedl podle agentury 
Reuters Medveděv na po-
sledním jednání se členy 
vládního kabinetu.  

Letošní rozpočet byl navr-
žen s ohledem na cenu 50 do- 
larů za barel ropy a přede 
dvěma lety dokonce Moskva 
počítala s cenou dvojná-
sobnou. Následný vývoj 
na trzích ovšem ukázal, že 
šlo o výrazně nadhodnocený 
odhad.

Pro konzervativní přístup 
se Medveděv vyslovil nejen 
v otázce budoucích rozpoč-
tových příjmů z prodeje 
ropy, ale i veřejných výdajů. 
Ty mají během následujících 
tří let zůstat na současné 

úrovni. „Nemůžeme si dovo-
lit žádná populistická 
opatření,“  cituje 
Medveděva 
Reuters.

Podle 
skupiny eko-
nomických 
poradců 
Kremlu by 
přitom moh-
la vláda svým 
utrácením 
pomoci ruskému 
hospodářství, které 
má letos klesnout o půl 

procenta. Ruský premiér 
však podobné 

myšlenky rázně 
odmítá. „Ne-

vydáme se 
cestou tiš-
tění peněz 
a vyvedení 
ekono-
miky 

z rovnová-
hy – to mívá 

katastrofic-
ké důsledky,“ 

míní Medveděv.  
 Více E15.cz

ruský rozpočet by měl počítat 
s cenou ropy 40 dolarů za barel

n Do jednoho z mnoha 
tajemství izolované-
ho severokorejského 
státu vnesla světlo až 
chyba tamního správ-
ce serveru.

Marek Schwarzmann

Dosavadní odhady o počtu 
severokorejských webů 
hovořící až o 5500 aktivních 
stránkách s koncovkou „.kp“ 
se ukázaly jako mimořádně 
nepřesné. 

KLDR, stejně jako ostatní 
země světa, má vlastní 
doménu. Vzhledem k uza-

vřenosti její sítě, kterou lze 
spíše nazvat intranetem, 
však doposud nebylo známo, 
kolik takových webů přesně 
je. Servery, které tyto domé-
ny spravovaly, nekomuniko-
valy s vnějším světem.

Díky chybě správců jedno-
ho z takových doménových 
serverů z 19. září je však už 
jasno – webů je osmadvacet. 
Chybného nastavení si všimli 
inženýři projektu TLDR, kte-
rý každé dvě hodiny posílá 
identifikační výzvu na všech-
ny doménové servery inter-
netu a obratem na webovém 
fóru GitHub zveřejnili výpis 
zónových transferů z proto-
kolů daného serveru.

Zahraniční média oka-
mžitě začala pitvat, jakým 
oblastem jsou domény věno-
vány. Byla mezi nimi státní 
informační agentura (kcna.
kp), najít lze ale i pojišťovnu 
(knic.com.kp), stránku věnu-
jící se vaření (cooks.org.kp) 
nebo místní filmové produkci 
(korfilm.com.kp). Doména 
friend.com.kp podle analy-
tiků skrývá místní variantu 
sociální sítě.

Internetové připojení 
v KLDR získají soukromé 
subjekty pouze po speciál-
ním povolení, připojeny jsou 
primárně vybrané úřady, 
školy, knihovny a státní 
korporace.  Více E15.cz

Severní Korea má jenom 
28 oficiálních webů

při bombardoVání povstaleckých oblastí na východě 
Aleppa v noci na čtvrtek zahynulo nejméně 45 lidí. Šlo o vůbec 
nejintenzivnější nálety za poslední měsíce. „Neexistuje zbraň, 
kterou by nepoužili,“ uvedl jeden z představitelů povstalecké 
skupiny Fastakim, která ve městě působí. Podle jiného z re-
belů byly při útoku nasazeny i zápalné bomby. „Jde o nátlak 
na opozici. Rusové jen chtějí, abychom se vzdali. Žádné jiné 
řešení nemají,“ dodal zástupce povstalců. Rusko a USA vyjed-
naly 9. září pro Sýrii příměří, ale syrská armáda v pondělí večer 
oznámila, že klid zbraní skončil. Téměř okamžitě byly obnove-
ny útoky na Aleppo. Snímek je ze včerejška po náletech. 

AlePPo oPěT hoří
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Kandidát AfD obchoduje 
s nacistickými medailemi

Německá prokuratura začala 
vyšetřovat předního kandi-
dáta Alternativy pro Němec-
ko pro jarní zemské volby 
v Sársku. Pětašedesátiletý 
Rudolf Müller je podezřelý 
ze šíření propagandy proti-
ústavní organizace, protože 
ve svém obchodě se starožit-
nostmi prodává nacistická 
vyznamenání. 

V americkém Charlotte je 
vyhlášen mimořádný stav

Během střetů, které prováze-
ly druhou noc protestů proti 
policejnímu násilí ve městě 
Charlotte v Severní Karolí-
ně, utrpěl jeden muž vážné 
střelné zranění a je v kritic- 
kém stavu na přístrojích. 
Kromě toho byli zraněni 
i čtyři policisté. Guvernér 
Severní Karolíny vyhlásil ve 
městě mimořádný stav.

Ankara nechce, aby její 
věznice navštívil Méndez

Turecko odložilo návštěvu 
zvláštního zpravodaje OSN 
pro boj proti mučení Juana 
Méndeze plánovanou na 
polovinu října. Turecká 
vláda navrhla, ať zástupce 
OSN vykoná tuto kontrolu 
ve věznicích „v listopadu 
či prosinci“. Méndezovi ale 
končí mandát v této funkci 
31. října. /čtk/

Krátce

Letošní
rozpočet byl navržen 

s ohledem na cenu 

50 dolarů
za barel a přede dvěma lety 

Moskva dokonce  
počítala s cenou 
dvojnásobnou.
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 Komu nechybějí  
peníze? Česká republika  
ale není Kuvajt,
řekl v reakci na finanční požadavky 
lékařů ministr zdravotnictví 
Svatopluk Němeček 
str. 3
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Boj o čas aneb 
Vyšetřování 
podle Ištvana
Parlamentní vyšetřovací 
komise v kauze reorganizace 
policie udělala koperníkov-
ský obrat ve svém prověřo-
vání. Na základě posudků 
Generální inspekce bezpeč-
nostních sborů konstatovala, 
že prověřování policejního 
prezidenta Tomáše Tuhého 
stojí na falešných základech. 
Současně řekla, že svědectví 

a důkazy expolicisty Jiřího 
Komárka jsou neprůkazné. 
Co z toho vyplývá?

To, že se dvěma špičko-
vým policistům (Šlachta, 
Komárek) nelíbí organizační 
změny v řízení jejich útvaru, 
je pochopitelné. Stejně jako 
to, že oba demonstrativně 
odstoupili. Problém nastal 
ve chvíli, kdy začali vést svou 
malou válku proti legitim-
nímu vedení policie. Navíc 
využívali politický a mediál-
ní potenciál, který jim dával 
Andrej Babiš. Stali se tak 
součástí předvolební kampa-
ně založené na Babišových 
billboardech s motivem boje 
proti „korupci v policii“.

Když se však v demokra-
cii zblázní dva policisté 
a obejmou se s politiky, je 

tu ještě jedna síla, která má 
korigovat jejich jednání – 
v tomto případě to mělo být 
olomoucké vrchní státní 
zastupitelství v čele s Ivem 
Ištvanem. To prověřovalo 
takzvanou Šlachtovu zprávu 
a Komárkovy informace, že 
policejní prezident Tuhý se 
dopustil „brutálního úniku 
informací“.

Celé tři měsíce skupina 
olomouckých státních 
zástupců držela v rukou 
spis GIBS, z něhož jasně 
vyplývalo, že Komárkovo 
svědectví není z hlediska 
důkazů jen na vodě, ale že 
je absolutně lživé. Postup 
státních zástupců proto 
nelze hodnotit jinak než jako 
hru o čas, respektive čekání 
na volby a změnu politické-

ho kontextu, případně na to, 
jestli se náhodou neobjeví 
nové informace. To je přesně 
model vyšetřování Jany 
Nagyové – když nepřišly 
důkazy o korupci, nastoupilo 
po roce vyšetřování nezda-
něných kabelek.

Před našima očima vy-
růstá plastický obraz práce 
týmu žalobců kolem Iva 
Ištvana. Nejdříve si vytvoří 
pevný příběh s mnoha po-
stranními větvemi. Rozjedou 
trestní stíhání a následnou 
hlavní metodou vyšetřování 
je, že musí trvat co nejdéle. 
Mezitím rozhodí odposlechy 
na desítky lidí, a když se tam 
objeví politicky nebo byz-
nysově exponovaná osoba, 
splétají další a další vedlejší 
větve a příběhy. Jako krytí to-

hoto postupu mají spřátele-
ná média. Řízené úniky mají 
vytvořit dojem vážnosti.

Ale co když se to ukáže 
být zcela mimo mísu jako 
Komárkova teze brutální-
ho úniku? Sám Komárek 
prohlásil, že „Tuhý v danou 
chvíli podezřelý byl“. To je 
věta jako z Cimrmanovy hry 
o „sprostých podezřelých“. 
Dělat si z toho legraci je 
snadné. Ve skutečnosti je ale 
třeba říct: Materiály GIBS 
mluví jasnou řečí – generál 
Tuhý nebyl podezřelý ani 
chvíli. A lidé jako Komárek, 
Šlachta a Ištvan by za své 
kroky měli nést odpověd-
nost.

Autor je komentátorem  
týdeníku Reflex

Komentář

Bohumil Pečinka
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n Remake slavné-
ho westernu Sedm 
statečných do rolí 
nájemných pistolníků 
obsadil ukázkově růz-
norodé herce. A nijak 
pak jejich nové cha-
raktery nevyužil.

Iva Přivřelová

V roce 1960 John Sturges 
předělal Kurosawovo drama 
jako western a ze Sedmi 
samurajů se stalo Sedm 
statečných bránících jednu 
vesnici proti přesile banditů 
najatých zlým hrabivcem. 
Dnes už ikonický film žánru 
s mnoha hvězdami se v čes-
kých kinech připomněl le- 
tos v lednu v rámci Projek- 
tu 100.

Tento týden k nám dorazil 
remake remaku. Do něj se 
pustil Antoine Fuqua, zná-
mý jako režisér akcí Trai-
ning Day či Equalizer. O to 
víc překvapí, že se 130 minut 
dlouhý snímek tak vleče. 

Fuqua patří také k oblí-
beným režisérům Denzela 
Washingtona. Ten tu dostal 

Sedm nevyužitých 
statečných pistolníků

Tipy

ČT2 • sobota 20.00

Mikuláš 
a alexandra

Oscarové historické 
drama uSa/VB 
(1971). Poslední 
roky posledních 
romanovců a jejich 
impéria. režie: F. J. Schaffner. Hrají: M. Jayston, J. Suzmanová, 
H. andrews, M. denham, C. Jurgens, M. redgrave, l. Olivier.

Michnův palác, Praha 
• dnes 17.00

Setkání S hudbou 
v michnově paláci

Benefiční koncert 
Sdružení pro komplexní 
péči při dětské mozkové 
obrně v krásném 
prostředí jednoho 
z paláců na Malé Straně.

Sedm statečných 

(western, uSa 2016, 130 minut)
Režie: antoine Fuqua
Scénář: nic Pizzolatto, richard 
Wenk
Hrají: denzel Washington, 
Chris Pratt, ethan Hawke, 
Haley Bennettová
Premiéra: 22. září
Hodnocení: 40 %

Enrique Iglesias 
poprvé vystoupí v ČR
Idol dívčích srdcí a držitel 
Grammy za nejlepší latin-
ské popové album Enrique 
Iglesias vystoupí 18. prosin-
ce v pražské Tipsport areně. 
Španělská popová hvězda, 
která už za svou kariéru 
prodala více než 160 mi- 
lionů nosičů, se v Česku 
představí poprvé. Syn slav-

ného španělského barda Ju-
lia Iglesiase v Praze zazpívá 
v rámci turné ke svému 
novému albu Sex and Love.

Vystoupení jednačtyři-
cetiletého zpěváka prová-
zejí emoce jeho početných 
fanynek. Jeho loňský 
koncert v Colombu kriti-
zoval i prezident Srí Lanky 
Maithripala Sirisena, který 
se pozastavil nad omdlé-
vajícími ženami, z nichž 
některé na zpěváka házely 
své spodní prádlo. Pro po-
řadatele koncertu prezident 
požadoval trest v podobě 
„zmrskání jedovatými ocasy 
rejnoků“, což je na Srí Lance 
vyjádřením nutnosti mimo-
řádně přísného trestu. /čtk/

hlavní, „Brynnerovu“ roli. 
Postavy se ale jmenují jinak 
a jsou obsazeny vzorně 
různorodě. V nové sedmičce 
figuruje černoch, běloch, in-
dián, Hispánec, Asiec, Seve-
řan, Jižan i starý muž. Žena 
je najme alespoň na ochra-
nu městečka a pak jim 

pomáhá, i se zbraní v ruce, 
ač s povinným výstřihem.

Takové přerozdělení 
rolí by mohlo dodat nové 
verzi smysl – kdyby se s ním 
jakkoliv pracovalo. Polovina 
statečných tu ovšem existu-
je jen do počtu a barvu pleti 
nikdo u nikoho neřeší, nej-

méně u černošského lídra, 
ačkoliv se píše rok 1879.

Washington sice nosí čer-
ný klobouk a na scénáři se 
podílel Nic Pizzolatto, tvůr-
ce Temného případu, přesto 
se nejedná o revizionistický 
western. Prostitutky nosí 
méně oblečení a násilí tu je 

vyobrazené na hranici ame-
rické přístupnosti PG-13, 
pro větší syrovost ho v zá- 
věrečné dlouhé přestřel-
ce snímá i ruční kamera. 
Jinak však Sedm statečných 
nabízí nezajímavě přímo-
čarou klasiku. Ti hodní 
můžou zabíjet po desítkách 
a vždy se trefí, ten zlý je až 
parodicky slizký, všechny 
postavy působí rodokapso-
vě jednoduše. Washington 
je cool, Chris Pratt dodává 
hlášky, Ethan Hawke se 
potýká s rolí traumatizo-
vaného veterána americké 
občanské války.

Film se chvíli tváří odleh-
čeně a zábavně, chvíli tíživě 
dramaticky, čímž ve výsled-
ku není ani jedním. Alespoň 
že krajina Louisiany vypadá 
fotogenicky a na konci 
zazní populární hudební 
motiv Elmera Bernsteina, 
který vyvolává chuť zajít si 
do kina na originál Sedmi 
statečných.

DiverziTa na pláTně. Nová sedma statečných je rasově vyvážená.
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Ve Vídni si připomínají 
Havla dramatika

Divadelní muzeum ve Víd-
ni otevřelo výstavu věno-
vanou Václavu Havlovi. 
Pod názvem Jeho svoboda, 
naše svoboda připomíná 
Havlovy hry, které uváděl 
Burgtheater v době, kdy byl 
jejich autor vězněn komu-
nistickým režimem. 

Brno bude mít nový 
koncertní sál
Zastupitelé Jihomoravské-
ho kraje schválili memo-
randum mezi krajem, 
Brnem a vládou o výstavbě 
Janáčkova kulturního cen-
tra. Koncertní sál s kapaci-
tou 1250 míst má vznik-
nout do roku 2020 v Brně 
za 1,3 miliardy korun. /čtk/

Krátce
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Na světě existují dva typy 
lidí. Tradeři a investoři. 
Jedni mají rádi rychlost, 
adrenalin a vysoké výnosy 
i za cenu občasné ztráty. 
Ti druzí se při investování 
pohybují v delším horizon-
tu, nakupují s rozvahou 
a chladnou hlavou, spokojí 
se s menším, leč stabilněj-
ším výnosem. 

Ti první mají již delší 
dobu k dispozici pestrou 
škálu instrumentů, se 
kterými mohou online, 
napřímo, bez jakýchkoli 
prostředníků obchodo-
vat. Druzí byli až doteď 
ochuzeni o jeden z velmi 
oblíbených instrumentů – 
dluhopisy. „Pokud lidé chtě
li investovat do státních či 
firemních dluhopisů, museli 
zajít do své banky, která jim 
nabídla několik dluhopisů 
ze svého aktuálního port
folia. Kdykoli ale kupujete 
něco přes prostředníka, ne
máte jistotu, že vám nabízí 

tu nejlepší cenu na trhu,  
ba co víc, samotné zpros
tředkování obchod zdražu
je,“ říká Pavel Drahotský, 
ředitel Saxo Bank pro Čes-
kou republiku, Slovensko 
a Maďarsko.

Dluhopisy z celého světa 
na jedno kliknutí
„Trh s dluhopisy byl jedním 
z posledních, kterého digita
lizace obcházela obloukem. 
Pro nás jako fintech banku 
byla samozřejmě výzva ten
to stav narušit a přijít s řeše
ním, které každému člověku 
umožní v jedné vteřině pří
stup k dluhopisům po celém 
světě za tu nejlepší možnou 
cenu,“ uvádí Pavel Drahot-
ský a dodává: „Od října tak 
spustíme pro klienty zcela 
digitální řešení pro nákup 
dluhopisů.“ Klienti získají 
přes platformu SaxoTra-
derGO přímý přístup k více 
jak 5 000 investičních vlád-
ních a firemních dluhopisů 

a dluhopisů s vysokým vý-
nosem z celého světa a ve 
dvaceti různých měnách.

Saxo Bond robotics
Digitální obchodování 
s dluhopisy společnosti 
Saxo Bank přímo, transpa-
rentně a efektivně propojí 
každého klienta s celosvě-
tovým trhem s dluhopisy. 
„Každý příkaz je za pomocí 
naší technologie Saxo Bond 
Robotics nasměrován na 
optimalizovanou obchodní 
aukci, která zahrnuje více 
jak 40 největších poskytova
telů likvidity. Díky technolo
gii proběhne většina obcho
dů během několika vteřin, 
ale co je nejdůležitější, klien
ti se dočkají obrovské úspo
ry nákladů díky tomu, že 
prostředí s více obchodníky 
přináší vyšší konkurenci,“ 
vysvětluje Pavel Drahotský.

Kromě vládních a kor-
porátních dluhopisů z USA 
a Evropy získají klienti 

přístup k vybraným high 
yield dluhopisům, včetně 
dluhopisů z rozvíjejících 
se trhů jako LATAM, APAC 
a MENA.

Opravdu se neobejdeme 
bez prostředníků?
„Když vidím lidi, jak na
kupují dluhopisy a různé 
cenné papíry přes svoji 
banku a posílají peníze do 
podílových fondů, nevěřícně 
kroutím hlavou. Každý by 
si měl položit jednoduchou 
otázku – chci i nadále inves
tovat přes moji banku, která 
mi prodává dluhopis na 
základě nějaké ceny, kterou 
si sama stanovila a kterou si 
nemohu nijak ověřit, nebo 
je pro mě výhodnější, pokud 
budu mít přístup k čtyřem 
desítkám světových bank, 
poskytovatelům globálních 
dluhopisů a evropským 
burzám z mého telefonu či 
tabletu a mohu tak ve vte
řině nakoupit za tu nejlepší 

dostupnou cenu,“ uvažuje 
Pavel Drahotský.

Tak jako jsme přestali 
chodit telefonovat do 
telefonní budky, do Ame-
riky cestovat parníkem 
a do práce jezdit na koni, 
přestaneme postupně 
chodit do banky pro dlu-
hopisy a další produkty 
pro správu našich financí. 
„Pokud mohu z mého mo
bilu, v řádu zlomku vteřiny 
nakoupit vybraný dluho
pis, firemní akcii či třeba 
vybranou komoditu, bez 
jakéhokoli prostředníka, 
který celou transakci jen 
zpomaluje a zdražuje, je 
zcela přirozené, že sáhnu 
po řešení pro mě výhodnější 
a mnohem příjemnější,“ 
uzavírá Pavel Drahotský.

Budoucnost volá –  
nakupujte dluhopisy online

E15_budoucnost_212x136_zrcadlo.indd   1 9/16/16   2:04 PM
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n Na Novou Británii se 
obvykle nejezdí pád-
lovat. Tamní Beriman 
River tak přinesla 
zkušeným kajakářům 
ostré zážitky. Čtveřice 
dobrodruhů sice řeku 
nejdříve prostudova-
la z helikoptéry, ale 
o skutečné sjízdnos-
ti se přesvědčila až 
ve vodě.

Dalibor Demel

Zapomenutý kout s minimem 
cest a kmeny usídlenými v od-
lehlých údolích. Největší kus 
země v Bismarckově souost-
roví Papuy-Nové Guiney má 
všechny předpoklady pro to, 
aby se stal odrůdou Jurského 
parku – ostatně provozovatelé 
helikoptéry, která čtveřici 

Divoké kajaky 
cem, Pedrem Olivou a Benem 
Stookesberrym se ostatně 
na tamní Berimanově řece 
loni setkal s něčím podobně 
smrtícím, jako je zapomenutý 
hladový veleještěr. Jen zuby 
a čelisti znemožňující únik 
byly kamenné.

Trio Korbulic, Oliva a Stoo- 
kesberry zvládlo dvě stě prvo- 
sjezdů na šesti kontinentech 
a ve 34 zemích a jako tým se 
probilo peřejemi šedesáti řek. 
Přede dvěma lety se k nim 
přidal Marr. Nová Británie 
a Beriman River jim připra-
vily ještě ostřejší zážitek. 
„V devadesáti procentech 
máte jedinou možnost – pád-
lovat dolů po proudu. Skály 
jsou skoro kolmé a z kajaku 
se ven nedostanete,“ vypráví 
Brazilec Pedro Oliva. Takže 
to nejdůležitější rozhodnu-
tí padlo už na začátku. Dá 
se to sjet, nebo to zavání 
sebevraždou? Když na místě, 
kde museli kajaky přená-
šet, spustili Olivu z převisu 
i s kajakem do bílé vířící pěny, 
o pár minut později vytáhli 
lano s roztřepeným koncem. 
Stmívalo se a začalo pršet, 
což znamenalo, že hladina se 

brzy vzedme a průrvami, hlu-
bokými kaňony a roklemi se 
bude valit bílá bouřící masa. 
Naštěstí se lano nepředřelo 
o skálu, ale když se zabloko-
valo na zádi, Oliva se zaklonil 
a odřízl se – měl štěstí, že mu 
to délka kajaku dovolila. 

Čtveřice musela lodě často 
přenášet, vytahovat po lanech 
na skály a spouštět k hladi-
ně. Jednou je museli vláčet 
po březích dva a půl dne, tak-
že v celém tom dobrodružství 
se mísil kajaking s kaňonin-
gem a horolezectvím. 

Během třinácti dnů překo-
nali osm ze třinácti soutěsek, 
a když konečně vpluli do vod 
Šalamounova moře, překona-
li na necelých 50 kilometrech 
převýšení 914 metrů. „Dostat 
se na místa, kde před vámi 
ještě nikdo nebyl, to je prostě 
s ničím neporovnatelný záži-
tek,“ uvažuje Ben. „A myslím, 
že je to právě jeden z důvodů, 
proč se na tahle místa stále 
vracíme. Právě proto tolik 
riskujeme. Pro tenhle dotyk 
jiného světa.“

Autor je spolupracovníkem redakce 
časopisu Lidé a Země

SMĚR ŠALAMOUNOVO MOŘe. Čtveřice zkušených kajakářů 
překonala během třinácti dnů osm ze třinácti soutěsek a na nece-
lých 50 kilometrech převýšení 914 metrů.

dobrodruhů s pádly vysadila 
v džungli, mívá zakázky ově-
řování zpráv o pozorovaných 
ptakoještěrech. „Kdyby se 
před vámi v džungli najednou 

vynořil dinosaurus, ani byste 
se nedivili,“ podotýká k tomu 
Benny Marr. Jeden z nejlepších 
kajakářů světa spolu s dalšími 
třemi kolegy Chrisem Korbuli-
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Žluté lázně hostí 
Oktoberfest po pražsku

Pravé pivo z Bavorska ochut-
nají návštěvníci druhého 
ročníku Pražského Oktober-
festu, který přivítá milov-
níky této německé tradice 
a jejího zlatavého nektaru 
v pátek a sobotu ve Žlutých 
lázních. K pivu i pochutinám 
jak z Čech, tak z Bavorska 
zahraje tradiční bavorská 
hudba a chybět nebude ani 
obří pivní stan.

UměNí

Do dražby v Dorotheu  
jde i Šípkova židle Bambi

Podzimní sezonu otevírá 
aukční dům Dorotheum také 
nabídkou děl designéra a vý-
tvarníka Ladislava Sutnara. 
Dražba výtvarného umění, 
skla, designu a nábytku, 
v hotelu Radisson Blu Alcron 
Prague nabídne přes čtyři 
stovky položek. Pod kladívko 
jde i slavná židle Bambi 
od architekta, výtvarníka 
a designéra Bořka Šípka.

FEstivAl

Na Hradčanech vyroste 
indiánské ležení

Rodinný festival Podzimní 
hrátky láká v sobotu do okolí 
Písecké brány na pražských 
Hradčanech, kde vyroste 
indiánské ležení s řadou 
stanovišť. Malí i velcí si 
zkusí indiánské zvyky a hry 
zručnosti a seznámí se se 
životem indiánů. Děti si 
vyzkoušejí život v tee-pee, 
střelbu z luku či skupinové 
bubnování.

OslAvy

Karlštejnské vinobraní  
na počest „otce vlasti“

Slavnost vína za přítomnos-
ti císaře římského a krále 
českého Karla IV. a jeho 
dvora se koná v sobotu a ne-
děli na Karlštejně. Program 
potěší malé i velké na hradě 
i v podhradí. Užijí si gotickou 
módní přehlídku, mohou 
se naučit historické tance 
a pobavit se při vystoupení 
polykačů ohně, fakírů, šer-
mířů a dvorních mágů. 

spOrt

Běžci vyrazí na start 
jubilejních Běchovic 

Tradiční běžecký závod 
na deset kilometrů alias 
mistrovství ČR v silničním 
běhu je mimo mistrovské 
kategorie otevřen široké ve-
řejnosti. Nejstarší nepřeru-
šený silniční závod na světě, 
který se pořádá od roku 1897, 
se v neděli běží už po stodva-
cáté. Od založení má statusd 
oficiálního mistrovství 
na deset kilometrů. /bo/
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s pOdpisEm ZH. 
Slunce vychází 
za novým sídlem 
antverpské přístavní 
správy. Monumen-
tálně pojaté dílo ne-
zapře rukopis britské 
architektky iráckého 
původu Zahy Hadid, 
jež zemřela letos 
v březnu. Svou stopu 
patrně zanechá 
i v Praze, kde pro 
investiční skupi-
nu Penta navrhla 
projekt revitalizace 
okolí Masarykova 
nádraží – víceúčelo-
vé objekty Central 
Business District by 
měly být dokončeny 
do roku 2023.  

E15, deník pro ekonomiku a byznys | Vydává CN Invest a. s., Pařížská 130/26, Josefov, 110 00 Praha 1, IČ 04312945, internet www.e15.cz | Šéfredaktorka Tereza Zavadilová | Zástupci šéfredaktorky Hana Filipová, Martin Čaban a Stanislav Šulc

Šéfkomentátorka Jana Havligerová | Vedoucí vydání Kateřina Baumgartnerová a Jiří Kubec | Redakce E15.cz Michal Nosek | Sekretariát redakce Adéla Nová, tel.: 225 977 668 | Kontakt na členy redakce jmeno.prijmeni@cninvest.cz   

Distribuce distribuce@cninvest.cz | Marketing Hana Holková, hana.holkova@cninvest.cz | Inzerce Šárka Kamarýtová, sarka.kamarytova@cncenter.cz | Číslo registrace deníku E15 – MK ČR E 17948, ISSN 1803-4543  

deník E15 vychází od listopadu 2007 | Přetisk a jakékoli šíření povoleno pouze se souhlasem vydavatele | Adresa redakce: Komunardů 1584/42, 170 00 Praha 7, redakcee15@cninvest.cz  

Nevyžádané příspěvky se nevracejí | Tisk EUROPRINT a. s. | Předplaté predplatne@cpost.cz, bezpl. linka 800 300 302 | Tištěný a prodaný náklad ověřuje ABC, člen IF ABC

ED16092316A1.indd   14 22.9.2016   16:14:20


	ED16092303A1
	ED16092304A1
	ED16092304A2
	ED16092305A1
	ED16092306A1
	ED16092307A1
	ED16092308A1
	ED16092309A1
	ED16092310A1
	ED16092311A1
	ED16092312A1
	ED16092313A1
	ED16092314A1
	ED16092315A1
	ED16092316A1



